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Protokół nr 16/2020  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji 

które odbyło się 24 czerwca 2020 r. w trybie zdalnym,  

prowadzonego z siedziby  Starostwa Powiatowego w Śremie 

 

W posiedzeniu uczestniczyło 8 członków Komisji. Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 

do protokołu. W obradach uczestniczyła także Pani Dominika Fornalik Sekretarz Powiatu oraz w 

punktach: 

 

Pkt. 3 Pani Halina Osińska Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych w Śremie. 

Pkt. 5 Pani Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, zwana w protokole 

Kierownikiem Referatu SO.  

Pkt.6-10 Pani Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji 

Powiatu, zwana dalej w protokole Naczelnikiem Wydziału OK. 

 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji wraz z proponowanym porządkiem stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.  

 

Ad.1 

Przewodnicząca Komisji Elżbieta Michalska, zwana dalej w protokole Przewodniczącą Komisji, 

otwarła posiedzenie Komisji o godz. 900. Powitała członków Komisji uczestniczących zdalnie w 

posiedzeniu. Na podstawie funkcji  quorum w aplikacji e-sesja stwierdziła, że w posiedzeniu 

uczestniczy  8  członków Komisji – brak Radnego E.Majsnera, co oznacza, że Komisja spełnia 

warunek quorum i  jest władna do opiniowania projektów uchwał. 

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu. 

 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

3. Kształcenie specjalne w Zespole Szkół Specjalnych - informacja dyrektora szkoły 

Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Śremskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego" za 2019 rok.  

4. Informacja o rozstrzygnięciu konkursu dla organizacji pozarządowych na wspieranie zadań 

z zakresu kultury, sztuki ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego w 2020 r.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu w 

Śremie z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez powiat śremski. Zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów".  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendiów Starosty 

Śremskiego w ramach „Lokalnego programu edukacji uzdolnionych uczniów". 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i 

placówek niepublicznych oraz szkół publicznych prowadzonych przez osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, a także trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

7. Informacja o stypendiach Starosty Śremskiego przyznanych w 2019 r.  

8. Wolne głosy i wnioski. 

Ad 2. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia komisji?  
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Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 14/2020 z 27 

lutego 2020 r. został przyjęty jednogłośnie (8 głosów za).  

 

Ad 3. 

Do sali weszła Pani Halina Osińska Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych. 

 

Przewodnicząca udzieliła głosu pani Dyrektor, która omówiła informację o Kształceniu 

specjalnym w Zespole Szkół Specjalnych. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję. 

Radny W.Świdurski zapytał ilu uczniów skorzystało z możliwości wydłużenia procesu 

edukacyjnego w tym roku szkolnym, mimo, że mogli go już zakończyć. 

Pani Dyrektor  poinformowała, że kwestie wydłużania etapu edukacyjnego reguluje Regulamin 

przedłużania etapu edukacyjnego.  Dla uczniów z upośledzeniem lekkim I etap edukacyjny można 

wydłużyć o 1 rok. II etap można wydłużyć o 2 lata. Obecnie Rada Pedagogiczna na wniosek 

rodziców, podjęła decyzję o przedłużeniu etapu dla 6. uczniów w klasie ósmej. W klasach dla 

uczniów z upośledzeniem umiarkowanym i znacznym wydłużono proces nauki, o ile dobrze 

pamięta, 4. osobom. Na najbliższej Radzie Pedagogicznej będą rozpatrywane kolejne wnioski. Pani 

Dyrektor dodała, że rodzice chętnie korzystają  z możliwości przedłużenia nauki, nie może on 

jednak trwać dłużej niż do 24. roku życia. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. Podziękowała pani Dyrektor za zreferowanie 

materiału. 

Pani Halina Osińska wyszła z sali. 

 

Ad.4 

Do sali weszła Pani Kierownik Referatu SO Izabeli Ratajczak. 

 

Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu pani Kierownik, która omówiła Sprawozdanie z 

realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Śremskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego" za 2019 rok. Sprawozdawanie 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i przeszła do kolejnego puntu z udziałem pani Kierownik.  

 

Ad.5 

Przewodnicząca Komisji udzieliła ponownie głosu pani Kierownik Referatu SO, która omówiła 

Informację o rozstrzygnięciu konkursu dla organizacji pozarządowych na wspieranie zadań z 

zakresu kultury, sztuki ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego w 2020 r. Informacja 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodnicząca otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

Pani Kierownik Wydziału SO wyszła z sali. 

 

Ad.6 

Do sali weszła pani Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału OK. 

Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu pani Naczelnik, która omówiła projekt uchwały 

dotyczący zmian w regulaminie wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
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prowadzonych przez powiat śremski. Wskazała, że zmiany obejmują dwie kluczowe kwestie tj. 

dotyczą usunięcia z regulaminu zapisów odnośnie doradców metodycznych, ponieważ takich w tej 

chwili powiat nie ma, oraz rozszerzenia czynników, które będą brane pod uwagę przy ustalaniu 

dodatków funkcyjnych dla dyrektorów. Zmiany te zostały przekazane do zaopiniowana związkom 

zawodowym. ZNP wydało pozytywną opinię. Z kolei w wyznaczonym terminie Organizacja 

Międzyzakładowa NSZZ  Solidarność Pracowników Oświaty i Wychowania Regionu 

Wielkopolska nie wypowiedział się, co zostało uznane za milczącą zgodę. 

Przewodnicząca otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

Komisja pozytywnie ( 8 za) zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XLIV/350/2018 

Rady Powiatu w Śremie z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez powiat śremski. Projekt stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad.7 

Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu pani Naczelnik, która omówiła projekt uchwały 

dotyczący „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów". Wyjaśniła, że 

zgodnie z rozstrzygnięciami nadzorczymi, uchwała taka powinna poprzedzać uchwały dotyczące 

regulaminu przyznawania stypendiów starosty. Program określa ogólne warunki przyznawania 

stypendiów i wskazuje, co jest promowane. 

Przewodnicząca otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

Komisja pozytywnie ( 8 za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie „Lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych uczniów". Projekt stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad.8 

Przewodnicząca Komisji udzieliła ponownie głosu pani Naczelnik, która omówiła projekt 

uchwały dotyczący zasad przyznawania stypendiów Starosty Śremskiego w ramach „Lokalnego 

programu edukacji uzdolnionych uczniów”. Pani Naczelnik powiedziała, że stanowi on realizację 

Lokalnego programu omówionego punkt wcześniej. Zwróciła uwagę, że w tym projekcie uchwały 

nie są już ujęci gimnazjaliści. Uprawnienia do stypendium nie zmieniły się. Rozszerzono na 

wniosek szkół i osób zainteresowanych wysokości stypendiów: obniżono wysokość stypendiów w 

konkursach artystycznych i sportowych na poziomie wojewódzkim, a dołożono dodatkową 

kategorię dla uczniów będących olimpijczykami na poziomie ogólnopolskim po to, aby te 

szczególne, osiągniecia naukowe wypromować. Ponadto wprowadzono zapis, że zgłaszane 

osiągnięcie musi być potwierdzone dyplomem lub zaświadczeniem organizatora lub dyrektora 

szkoły. 

Przewodnicząca otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

Komisja pozytywnie ( 8 za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania 

stypendiów Starosty Śremskiego w ramach „Lokalnego programu edukacji uzdolnionych uczniów”. 

Projekt stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad.9 

Przewodnicząca Komisji udzieliła ponownie głosu pani Naczelnik, która omówiła projekt 

uchwały dotyczący trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych oraz 

szkół publicznych prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego lub osoby fizyczne, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystania. Podkreśliła, że zmiany mają na celu sprawniejsze udzielanie jak i 

rozliczanie wykorzystanych dotacji poprzez wprowadzenie elektronicznego systemu. Umożliwi on 

szkołom ewidencjonowanie dotacji i osób uprawnionych. Z kolei  organowi przekazującemu 

dotację, bieżącą kontrolę w tym zakresie. Wdrożenie tego systemu pozwoli zmniejszyć też ilość 

załączników, które do tej pory podmioty występujące o dotację musiały składać. Sam tryb 

udzielania dotacji nie uległ zmianie. Dopracowano także procedurę kontroli. 

Przewodnicząca otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

Komisja pozytywnie ( 8 za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla szkół i placówek niepublicznych oraz szkół publicznych prowadzonych przez osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, a także trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. Projekt stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu. 

Ad.10 

Przewodnicząca udzieliła głosu pani Naczelnik, która omówiła Informację o stypendiach Starosty 

Śremskiego przyznanych w 2019 r. Podsumowała, że wpłynęło 49 wniosków, które komisja 

stypendialna zaopiniowała pozytywnie. Przyznano 25 stypendiów za wyniki w nauce, 5 za 

osiągnięcia artystyczne, 19 za osiągnięcia sportowe. Informacja stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

Przewodnicząca otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 

Ad.11 

Nie zgłoszono wolnych głosów i wniosków do omówienia. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Elżbieta Michalska 

zamknęła obrady Komisji o godz. 951. 

 

Protokołowała  

Magdalena Mulkowska 

 

 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty,  

Kultury, Sportu i Rekreacji  

 

Elżbieta Michalska 

 

 

 


